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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,

az Országgyűlés elnökéne k

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyű lésről szóló 2012 .
évi XXXVI . törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánunk intézni az Ember i
Erőforrások Minisztériumát vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium
vezetőjéhez

„Az eddig elkészülteken túl mennyi stadion építését tervezik megvalósítani 2018-ig ,
ezeket pontosan (település szerint) milyen helyszíneken, tételesen mennyi közpénzb ő l
kívánják megépíteni, továbbá mi alapján választották ki a tervezett beruházások
helyszíneit?”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

A 2010-ben meghirdetett Nemzeti Stadionfejlesztési Program keretében eddig talán 7 stadion t
adtak át . Az eddig több tízmilliárd forintra tehető költségek 95%-a közpénz, ami önmagában
persze nem biztos, hogy probléma. Ön előtt ismert, hogy Magyarországon minden negyedik
gyermek súlyproblémákkal küzd, legutóbb a Magyar Dietetikusok Országos Szövetsége hívt a
fel a figyelmet a túlsúly és az elhízás megelőzésének és kezelésének kiemelt népegészségügy i
jelentőségére, amelyben kiemelt szerepe lehet a sportnak . Minden a sportra fordított pénz,
adott esetben a stadion építések is részben megtérülhetnek, persze ennek eredményei hosszú
évek elmúltával jelentkezhetnek.

Kérem, tájékoztasson arról, hogy tételesen milyen forrásokból fedezték az eddig megépül t
létesítményeket, továbbá milyen forrásokból épülnek az átadás el őtt álló stadionok, és milyen
forrásból tervezik megépíteni a többi létesítményt (központi költségvetés, állami cégek
bevonása stb .)! Kérem, válaszában szíveskedjen arról is tájékoztatni, hogy a tervek szerin t
hány férőhelyes stadionokat kívánnak átadni, pontosan mely településeken, illetve milye n
előzetes tanulmányokat végeztek a létesítmények üzemeltetésének rentabilitásáról . Aggasztó
példa az akasztói stadion, amely valamikor valóságos kis ékszerdoboz volt, ma viszont már –



legjobb tudomásom szerint — kihasználatlanul az enyészeté . Talán lényegesen kiseb b
összegbő l helyre lehetett volna pofozni, mint valahol felépíteni egy teljesen új stadiont .

A készülő létesítmények fenntartása állami/önkormányzati feladat, vagy a sportsikere k
generálta jegybevételekb ől, egyéb rendezvények szervezéséb ől (pl . koncertek) ,
reklámfelületek értékesítéséb ől képzelik az üzemeltetést megvalósítani? Az MT K
stadionavatójára 5900 forintba került egy normál belép ő , amely a szurkolók felháborodását i s
kiváltotta . Van olyan — tudomásom szerint — 100% közpénzb ől épült létesítmény, ahol az
elnök (aki történetesen a nagyobbik kormányzópárt alelnöke és pártigazgatója) minden má s
hazai klubtól sokkal szigorúbb beléptetési szabályokat tart életben, ráadásul ezeke t
diszkriminatív módon csak a saját drukkereire nézve alkalmazza . Meglehetősen abszurd, hog y
miközben egy NB III-as mérk őzésre 5200 fő vált jegyet, addig Magyarországon az NB 1-ben a
drukkereket klubhovatartozás szerint diszkriminálják/diszkriminálhatják. Azt már nem i s
részletezném, hogy az első körben megépült stadionok — talán egy kivételével — menny i
szálon kötődnek a miniszterelnökhöz, vagy éppen más fideszes politikusokhoz . Ezért is
érdekelne különösen, milyen szempontok alapján lett eldöntve, mely településeken és mel y
kluboknak épül közpénzb ől stadionja? Várható-e a közeljövőben például Ózdon, Egerben
vagy Salgótarjánban stadionrekonstrukció ?

Várom megtisztel ő válaszát !

Budapest, 2017 . május 17 .
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